
EAJ-PNVk 2024ko Aurrekontuen onarpen
berantiarra eta EH-Bilduk eta Aiara Batuzek Aiaran

egindako kudeaketa okerra kritikatu ditu

 Gentza Alamillo: "Udalaren kontu orokorrak aurrera ateratzeko zortzi
hilabeteko atzerapenak erakusten du, beste behin ere, aldaketaren
ustezko Gobernuaren arduradunen udal-kudeaketarako ezintasuna"

Aiara,  2024ko  abuztuaren  2an.  – Gaur  eguerdian  egin  da  Aiarako  Aurrekontu
Orokorrak  onartzeko  ezohiko  osoko  bilkura.  Deialdi  politiko  horretan,  Udaleko  EAJ-
PNVren Taldeko bozeramaile  Gentza Alamillok argi eta garbi arbuiatu du EH-Bilduk
eta  Aiara  Batuzek  osatzen  duten  egungo  Gobernu  Taldearen  kudeaketa,  eta
azpimarratu du abuztuan,  urtea hasi  eta  zortzi  hilabetera,  kontu orokorrak berandu
onartzea gaitasunik ezaren eta gobernurik ezaren erakusgarri argia dela.

Zinegotzi jeltzaleak kritikatu egin du egindako bi zuzenketetako bat ere ez sartu izana
egungo  aurrekontuan.  Lehenengoa,  Luiaondoko  zuhaitz  malatoaren  autobus-
markesinaren berri batekin ordezkatzea. Udal-titulartasuneko markesina bakarra da, eta
egoera  txarrean  dago.  Bigarren  zuzenketak  Etxaurren  Ikastolako  sarrera  nagusiko
irisgarritasuna hobetzea  jasotzen zuen.  Jarduera  hori  lehentasunezkoa zen udalaren
irisgarritasun-planean.

Halaber, jasota geratu da aurrekontuaren lehen bertsioan akats garrantzitsuak aurkitu
ditugula eta abiapuntura itzuli  behar izan dugula.  Urtetik  urtera gora egiten ari  zen
berdintasun-partidaren gorakada ere ez zen agertzen. Beste proiektu batzuei buruzko
xehetasunak  ere  eman  ditu,  hala  nola  lehen  aipatutako  ikastetxeko  berogailuaren
instalazioa, ez dago aurrerapen esanguratsurik.

Duela aste batzuk, EAJ-PNVk osoko bilkurak streaming bidez emateko ekarpena egin
zuen, baina gaur egun ez du inolako erantzunik jaso. "Harrigarria egiten zaigu jarduera
hau ez egitea osoko bilkuren aretoa hobetu nahi denean, bereziki Aiara Batuzek ere
bere programan sartzen zuenean. Ekintza hau akta digitalerako eta streaming bidezko
emisiorako  bitarteko  teknikoak  ezartzeko  ez  baliatzea  akatsa  iruditzen  zaigu.  Azken
ekintza  horrek  herritarren  osoko  bilkuretarako  sarbidea  hobetuko  luke.  Hori  ere
gardentasuna eta parte-hartzea delako ", adierazi du bozeramaile abertzaleak. Gauza
bera gertatzen da parkearen estaldurarekin,  EAJ-PNVk bere hauteskunde-programan
eramaten baitzuen, Aiara Batuzek bezala, baina deigarriki, EH-Bilduk argi utzi du bere
kontrako jarrera.
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Non dago aldaketaren gobernua?

Onartu berri den aurrekontuaren beste puntu garrantzitsu batzuk ere azpimarratu ditu
Alamillok:  "Aurrekontu  honek  berdintasunaren  partida  igotzen  du,  talde  jeltzaleak
dagokion  batzordean  Gobernu  taldeari  egindako  eskaeren  ondoren.  Aurrekontu
horretan hainbat partida, igaro den denboragatik, ez dira gauzatuko, udalekuak bezala.
Beti  egon  dira  gauza  bategatik  edo besteagatik  exekutatu  ez  diren  partidak,  baina
ekainean eta/edo uztailean exekutatzeko partida bat, abuztuan onartutako aurrekontu
batean eramango dena... Historian lehen aldia da".

Era  berean,  Alamillo  haserre  agertu  da  gaur  egungo tokiko  kudeatzaileek  "galeriari
begira soilik" bete dutelako herritarren parte-hartzearen espedientea, eta "udal talde
nazionalistak salatu egin du hori, berdintasunari dagokionez beharrezkoak diren legezko
alderdiak betetzen ez zituelako, baina ez delako proposamen bakar bat ere kontuan
hartu".

Zinegotzi  jeltzaleak  gogorarazi  duenez,  Pruden  Otegi  (EH-Bildu)  egungo  alkateak,
inbestidura  saioan,  esan  zuen  alderdi  guztiekin  hitz  egiteko  eta  negoziatzeko  prest
zegoela,  baina  "legegintzaldiko  lehen  Aurrekontuan  argi  utzi  du...  Hauteskundeak
irabazi eta boto gutxigatik gehiengo osoa lortu ez zuen alderdiari deirik ere ez ". Puntu
honetan,  Alamillok  aurreko  legegintzaldietako  adibideak  azpimarratu  ditu,  non,
gutxiengoan  egon  arren,  EAJ-PNVk  aurrekontuak  onartzea  lortu  zuen  beste  alderdi
politiko  batzuen  babesarekin.

Azkenik, Gentza Alamillok honako hau deitoratu du "hau da Aiara Batuzek
Aiarara ekarri duen aldaketa: aurrekontu hori noiz has daitekeen gauzatzen
ikusiko dugu, eta EH-Bilduko alkate bat, izapide honetan egon ez dena eta
espero ez zitzaiona".
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